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Kajave Oy:n lausunto Fingrid Oyj:n kantaverkon kehittämissuunnitelman luonnokseen vuosille 2019-2030 

 

Kiitämme mahdollisuudesta lausua kehittämissuunnitelmaan. Yleisesti haluamme antaa tunnustusta 

Fingridin aktiivisesta ja asiantuntevasta asiakasyhteistyötä sekä prosessista kantaverkon 

kehittämissuunnitelman muodostamisessa. 

 

Huomioit Kainuun alueen suunnitelmiin 

Kantaverkon kapasiteetti Kainuun ”110 kV renkaassa” 

Kainuun alueella tuulipuistohankkeita on kehitetty kiihtyvään tahtiin ja tilanne on muuttunut 

merkittävästi viime vuosina. Tuulivoiman hankekehittäjiltä saatujen viestien perusteella 

Kainuussa on erittäin potentiaalisia tuulivoima-alueita muun muassa Seitenoikean ja Kuhmon 

ympäristössä, mutta hankkeita ei ole jatkokehitetty puutteellisen kantaverkon kapasiteetin 

vuoksi.  

Toivoisimme Fingridin tekevän laajemman kartoituksen Kainuun tuulivoima-alueista, jossa 

huomioidaan nämä potentiaaliset hankkeet. Kartoituksen pohjalta kantaverkon 

kehittämissuunnitelmaa tulisi arvioida uudelleen ja selvittää miten tuulipuistoalueiden 

liittyminen kantaverkkoon mahdollistetaan. Tässä tulisi myös mielestämme arvioida onko 

110 kV jännitetaso tulevaisuudessa riittävä. 

Jävilinja 2 

Kajave aikoo viiden vuoden sisällä purkaa ja poistaa käytöstä Halmepuronsuo – Säräisniemi 

välisen 110 kV johdon. Tarvittaessa johtokatu tällä osuudella on hyödynnettävissä Fingridin 

järvilinja 2 tarpeisiin. 
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